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VII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Protokół posiedzenia w dniu 26 czerwca 2007 roku 
 
Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność zwołania obrad i otworzył VII sesję Rady 
Powiatu. Powitał radnych i przybyłych gości.  
 

Punkt  2  Przyjęcie porządku sesji 
 
Przewodniczący zwrócił się do Rady z wnioskiem o zdjęcie z porządku sesji punktu 13 
Uchwała w sprawie skargi Pani Wiesławy Miszczuk na postępowanie Zarządu Powiatu 
Wrocławskiego i Dyrektora PCPR we Wrocławiu w sprawie okoliczności odwołania                     
ze stanowiska Dyrektora Domu Dziecka w Kątach Wrocławskich. Przewodniczący wyjaśnił,        
Ŝe wprowadził ten punkt ze względu na to, Ŝe upłynął miesiąc od wpłynięcia skargi i skarŜąca 
ma prawo zwrócić się do wojewody ze skargą na bezczynność Rady. Skarga została 
przekazana Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, która uznała, Ŝe w związku z faktem,      
Ŝe sprawa jest jeszcze nierozstrzygnięta przez sąd pracy, na razie nie naleŜy zajmować się 
nią.  
Głosów w dyskusji nie było. 
Wniosek o zdjęcie z porządku punktu 13 przyjęto 17 głosami przy 1 wstrzymującym. 
 

Porządek sesji z powyŜszą zmianą przyjęto jednogłośnie. 
 

Punkt 3  Przyjęcie protokołu VI sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Nie zgłoszono zastrzeŜeń. 
 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 

Punkt 4  Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego 

 

Przewodniczący poinformował, Ŝe przeanalizował oświadczenia majątkowe i wszyscy złoŜyli 
je w terminie oraz złoŜono 3 oświadczenia dotyczące działalności gospodarczej małŜonków. 
Kolejna sesja przewidywana jest w połowie września. 
 

Starosta poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie w sprawie drogi Bielany – Łany – Długołęka. 
Radni otrzymali tekst porozumienia, by wyjaśniona była kwestia  niejasności związanych               
z tą drogą.  
Prowadzone są prace mające na celu uruchomienie linii kolejowych na trasach: Wrocław – 
Trzebnica i Wrocław – Kobierzyce – Łagiewniki - Niemcza – DzierŜoniów. Koncepcja ta 
została zaproponowana przez Wicemarszałka Województwa Dolnośląskiego.  
 

Punkt 5  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu 
inwestycyjnego 

 

Wicestarosta poinformował, Ŝe przedstawiona zmiana wpi dotyczy 5 pozycji. 
 Pozycja 2.12 i 2.13 - sfinalizowano negocjacje z gminą Kąty Wrocławskie, na podstawie 
których gmina przekaŜe kwotę 600 000 zł. – na dofinansowanie dwóch inwestycji – 200 000 
zł na inwestycję w Krzeptowie i 400 000 zł. na inwestycję w Małkowicach.  
Zaoszczędzone środki przesuwa się na remonty dróg. 
W pozycji 2.3 zaplanowano środki na przebudowę drogi w Domasławie, jednak projekt               
w tym roku będzie zlecany i płatność realizowana będzie juŜ z nowego budŜetu. 
W pozycji 3.8 i 3.10 – na te 2 odcinki na drodze powiatowej przewidziano 8 mln zł. (po 6,4 
mln. i 1,6 mln zł). W trakcie realizacji okazało się Ŝe w ramach całości tych środków naleŜy 
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dokonać pewnych przesunięć środków w ramach tego samego zadania, tej samej drogi. 
Ogólna kwota nie ulegnie zmianie. 
Zmiany wpi dotyczą więc tylko przesunięć w ramach zapisanych w budŜecie środków. 
Obecnie trwają przetargi na prace drogowe. 
Głosów w dyskusji nie było. 
 

Uchwałę zmieniającą wpi przyjęto jednogłośnie. 
 

Punkt  6  Uchwała w sprawie zmian budŜetu Powiatu Wrocławskiego         
na rok 2007  

 

Skarbnik Powiatu wyjaśniła, Ŝe przedstawiona uchwała zwiększa zarówno dochody               
jak i wydatki o kwotę 5.571 477 zł. Podstawowym źródłem zwiększenia dochodów jest 
wprowadzenie dotacji z gmin na udział w zadaniach remontowych dróg (kwota 1.092 000 zł) 
i udział gmin w zadaniach inwestycyjnych w wysokości 600 000 zł. 
250 000 zł to środki przekazane za zajęcie pasa drogowego oraz 242 000 zł z tytułu udziału 
firm prywatnych w zadaniach remontowych – darowizna masy bitumicznej, Ŝwiru. 
1.800 000 zł. to odszkodowania od skarbu państwa z tytułu zajęcia gruntów pod budowę 
obwodnicy. 
W Dz. 710  wprowadzamy dochody prawnie nowopowstałej jednostki w dniu 1 lipca 2007 r. 
– Powiatowego Zakładu Katastralnego – zgodnie z przyjętą wcześniej uchwałą. Zaplanowano 
wpływy tej jednostki w wysokości 1.600 000 zł. 
Ponadto wprowadzamy dochody z odsetek bankowych oraz kwotę 342 000 zł z tytułu 
dochodów realizowanych na rzecz skarbu państwa. 
Po analizie kształtowania się budŜetu w I półroczu urealniamy wielkość środków z tytułu 
udziału w podatku od osób prawnych i z tytułu opłaty komunikacyjnej. 
Dodatkowo wpisano do budŜetu wpływy jednostek oświatowych, które przekazane będą tym 
jednostkom. 
Wprowadza się autopoprawkę, gdyŜ kilka dni temu wpłynęło pismo z urzędu wojewódzkiego 
z informacją, Ŝe zmniejszono dotację (37.617 zł.) na Dom Pomocy Społecznej                          
w Borzygniewie – zmniejszona ilość miejsc, a takŜe przekazano środki w wysokości 6.738 zł 
na repatrianta. 
Dochody Powiatu po zmianach wynoszą 64.946 496 zł., 
Wydatki Powiatu po zmianach wynoszą  99.502 306 zł. 
Radny Sieja w swym wystąpieniu poruszył 3 sprawy:  
- czy wydatek inwestycyjny „zakupy dla gospodarstwa pomocniczego” mają związek                   
z dochodami?, 
-  skąd wzięła się kwota przekazana na PZK, 
- radny przekazał informację dotyczącą niedostarczenia na czas materiałów sesyjnych 
członkom Komisji BudŜetu i Finansów. 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe zapozna się z zaistniałą sytuacją dotyczącą opóźnienia 
dostarczenia materiałów na Komisję.  
Starosta udzielił odpowiedzi radnemu na przedstawione pytania. Kwota  600 000 zł.                  
dla gospodarstwa pomocniczego to środki na dosprzętowienie. Jest to gospodarstwo 
prowadzone w celach szkoleniowych, nie jest nastawione na zysk. Nie jest moŜliwy inny 
sposób dofinansowania, a gospodarstwo boryka się z problemami finansowymi. 
W ubiegłym roku podjęto uchwałę o likwidacji zakładu budŜetowego PZK. Starosta zaznaczył, 
Ŝe zwrócił się do Komisji Rewizyjnej, by zapoznała się z tą sprawą i wydała ocenę. Kwotę 
wyŜej podaną przekazano z uwagi na fakt, Ŝe PZK finansowany jest z budŜetu państwa              
w stopniu niedostatecznym. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Uchwałę zmieniającą budŜet podjęto 17 głosami przy 1 głosie wstrzymującym. 
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Punkt 7  Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

 

Skarbnik poinformowała, Ŝe przedstawiona uchwała jest wynikiem wcześniej podjętej 
uchwały, gdzie widoczny jest deficyt 25-milionowy, który musi być pokryty kredytem 
długoterminowym. Przyjęte w prognozie spłaty są identyczne jak w poprzedniej uchwale. 
Przyjęto uśrednione odsetki. Spłata wynosić będzie 1.700 000 zł.  
Radny Sieja przedstawił negatywną opinię klubu PO. Na poprzedniej sesji zwrócił się radny    
o informację o zwiększonych dochodach na pokrycie deficytu. Przychody w latach 2008 – 
2010 zostały zwiększone. Radny zapytuje skąd się będą one brały. Nie mamy stanu majątku. 
Radny Chmurzyński zdecydowanie przeciwny jest remontowi nowej siedziby. Poprawa 
warunków pracy to tylko ukłon w stronę pracowników. Nie polepszy to wydajności pracy, 
Zresztą taki twór jak powiat nie wiadomo jak długo będzie funkcjonował, zatem radny jest 
przeciwny tej inwestycji. 
Przewodniczący Rady był zaskoczony sformułowaniem „taki twór jak powiat”. Jest to 
określenie nie na miejscu. 
Starosta wyjaśniał nie po raz pierwszy, Ŝe nie jesteśmy właścicielami siedziby na ul. Podwale 
28. Jesteśmy tu, gdyŜ mocą porozumienia pozwolono nam funkcjonować 3 lata. Mija juŜ 
połowa tego okresu. Tworząc powiat nie zagwarantowano mu siedziby. Staraliśmy się 
pozyskać róŜne siedziby. Być moŜe, gdybyśmy mieli więcej szczęścia, mielibyśmy juŜ 
siedzibę. Jednak, jest to Wrocław i popyt na nieruchomości jest b. duŜy. W zdobywaniu tych 
siedzib pomagano nam w róŜny sposób. Radny Chmurzyński stwierdził, Ŝe mieszkańców             
nie interesuje siedziba, lecz dziury w drogach. To racja, ale powiat jest elementem państwa. 
Wydział komunikacji był kiedyś w gminach. To samo dotyczy zasobu geodezyjnego. Obecnie 
jest zakaz przekazywania gminom tych zadań. I potrzebne są warunki do przyjmowania 
interesantów.  
Wynajem lokalu jest niebezpieczny, pomijając juŜ koszty wynajmu. Umowę najmu podpisuje 
się na 3 lata, nie ma gwarancji, Ŝe zostanie ona przedłuŜona. Siedziba musi być połoŜona 
blisko centrum. Wysunięcie siedziby poza szeroko rozumiane centrum miasta spowoduje 
niedogodność dla mieszkańców.  
Co do pieniędzy – nie wiadomo ile będzie kosztować remont. Remont przeprowadzony będzie 
z kredytu hipotecznego. Jeśli powiat zostanie zlikwidowany – choć na razie nie ma takich 
informacji – wówczas ktoś przejmie nieruchomość razem z kredytem. 
Starosta dodał, Ŝe moŜe nie wszyscy radni zdają sobie sprawę, co to jest budŜet. NaleŜy 
pamiętać, Ŝe jest to limit, jaki przyznaje rada, mocą uchwały, zarządowi do dyspozycji. 
Zarząd nie musi całości środków wydatkować. BudŜet powiatu jest budŜetem zadaniowym,          
w odróŜnieniu od budŜetu finansowego. Pierwszy budŜet powiatu – to 28,5 mln zł. Obecnie 
jesteśmy na granicy 65 mln zł.  
NaleŜy dodać równieŜ, Ŝe średnia wzrostu dochodów z podatków od osób fizycznych             
i prawnych oscyluje w granicach 110 %, a w Powiecie Wrocławskim wynosi 200 – 220 %. 
Mamy więc podstawy sądzić, Ŝe dochody powiatu będą rosły. 
Sprawa mienia, o którym wspominał radny – corocznie do budŜetu przekazywany jest 
załącznik wskazujący aktualny stan mienia. Radni więc mają przekazywaną tą informację. 
Nieruchomości będą sprzedawane. Ale do sprzedaŜy naleŜy je odpowiednio przygotować.              
I właśnie ten proces rozpoczynamy. Środki uzyskane ze sprzedaŜy nie będą przekazywane    
na remont siedziby. Siedziba będzie dla pewnej części mieszkańców powiatu.   
Radny Chmurzyński  prosił o doprecyzowanie, czy siedziba na Podwalu była z przymusu?  
Następnie radny przeprosił za sformułowanie „taki twór jak powiat”. Co zostało po róŜnych 
instytucjach, które juŜ nie istnieją? Gmach, instytucja, to rzecz zmienna. Wybudowana droga 
– pozostaje. 
Starosta raz jeszcze podkreślił, Ŝe jesteśmy elementem państwa i nie tylko drogi się liczą. 
Budynek w którym mamy siedzibę jest własnością prokuratury. Z wielu względów nie jest 
właściwe łączenie tych obu instytucji. Nie mamy innego wyjścia, musimy przenieść się             
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do nowej siedziby. Większa część budŜetu powiatu, według niektórych mieszkańców a takŜe 
niektórych radnych, powinna być przeznaczana na drogi. Ale tak być nie moŜe. 
W dalszej części wypowiedzi Starosta informował o naciskach ze strony prokuratury,                  
by jak najszybciej powiat zwolnił pomieszczenia. 
  
Uchwałę o zaciągnięciu kredytu podjęto 14 głosami, przy 5 głosach wstrzymujących. 
 

Punkt 8 Uchwała w sprawie powołania Doraźnej Komisji Stypendialnej 
Rady Powiatu Wrocławskiego 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe radni otrzymali projekt, Komisja Edukacji, Kultury                  
i Sportu wytypowała swoich kandydatów.  
Starosta przypomniał, Ŝe corocznie podejmowana jest taka uchwała. W skład Komisji 
wchodzi z mocy ustawy przewodniczący rady, przewodniczący komisji edukacji, a ze strony 
zarządu dwóch jego członków. Zarząd wybrał do tej komisji: radnych Stefana Krzywosza          
i Ireneusza Słomę. Stypendia przyznawane są uczniom szczególnie uzdolnionym. 
Komisja EKS wybrała radną Lidię Reps i Piotra Chmurzyńskiego. 
 

Uchwałę o wyborze składu komisji podjęto jednogłośnie. 
 

Punkt 9 Uchwała o zmianie uchwały nr V/35/07 Rady Powiatu 
Wrocławskiego z dnia 27 lutego 2007 roku 

 

Starosta poinformował, Ŝe nadzór wojewody uznał, Ŝe w uchwałach rad nie powinny być 
cytowane zapisy ustawowe. Starosta jest zwolennikiem zapisu takiego, by nie trzeba było 
docierać do ustawy, by zapis uchwały był czytelny, kompletny. Nadzór zakwestionował 
uchwałę w części, gdzie są powtórzone zapisy z ustawy. Kłopot będą miały osoby naliczające 
wynagrodzenie. Wojewoda spóźnił się z uchyleniem uchwały (przekroczył miesięczny 
termin), dlatego teŜ skierował skargę do sądu administracyjnego. Dlatego teŜ uznaliśmy,             
Ŝe naleŜy podporządkować się zaleceniom i stąd ta dzisiejsza uchwała.  
 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Punkt 10  Uchwała w sprawie likwidacji jednostki budŜetowej o nazwie 
Rodzinny Dom Dziecka nr 3 w Świętej Katarzynie 

 

Dyrektor PCPR poinformowała, Ŝe likwidacja jest następstwem złoŜonego wypowiedzenia             
z pracy prowadzącej placówkę w związku z przejściem na emeryturę. 
W RDDz. przebywało czworo dzieci w wieku 2 – 9 lat, gdzie dwoje dzieci to rodzeństwo. 
Troje dzieci będzie miało opiekę w rodzinie zastępczej niespokrewnionej, a jedno dołączy             
do brata przebywającego w domu dziecka we Wrocławiu. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 

Punkt 11 Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Dolnośląskiego dotyczącej przekształcenia Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego im. J. Gromkowskiego we Wrocławiu  

 

Radna Reps stwierdziła, Ŝe wprawdzie Powiat nie ma placówek opieki zdrowotnej,                     
ale w kompetencjach pozostało opiniowanie zmian w słuŜbie zdrowia. 
Wcześniej w tym szpitalu zlikwidowano oddział ortopedyczny, obecnie likwiduje się 
przyszpitalną poradnię ortopedyczną. W uzasadnieniu nie ma mowy o zapewnieniu opieki,            
o zapewnieniu pracy osobom tam pracującym. Cała północna strona Wrocławia pozbawiona 
zostaje opieki ortopedycznej, natomiast jest ona skumulowana w południowej części miasta. 
Z uzasadnienia wynika, Ŝe najpierw oddział, teraz poradnię przejmie szpital kolejowy. Jednak 
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naleŜy zauwaŜyć, Ŝe szpital kolejowy zgodnie z planem restrukturyzacji słuŜby zdrowia 
przeznaczony jest w najbliŜszym czasie do likwidacji. 
Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej negatywnie opiniuje projekt uchwały. 
Dyskusji w tej sprawie nie podjęto. 
 

Za negatywnym zaopiniowaniem uchwały głosowało 18 radnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym. 
 

Punkt 12 Uchwała w sprawie ustalenia opłat za usuwanie pojazdów z dróg 
oraz za przechowywanie usuniętych pojazdów na parkingu strzeŜonym 

 

Starosta poinformował, Ŝe jedną z kompetencji powiatu jest uczestniczenie w ustalaniu 
cennika usuwania pojazdów blokujących, powypadkowych, a takŜe opłat parkingowych. 
Starosta wymieniał sytuacje w których następuje usuwanie pojazdów. 
ZłoŜono do tej pory 7 ofert. Po przyjęciu uchwały będzie moŜna przystąpić do dokonania 
wyboru firmy do przyjęcia stawek i ich stosowania. 
Nie podjęto dyskusji. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 

Punkt 13  skreślony 
 

Punkt 14  Interpelacje i zapytania 
 

Radny Konopka stwierdził, Ŝe komisje zazwyczaj planowane są z wyprzedzeniem. Przed 
ostatnim posiedzeniem nie otrzymaliśmy materiałów. Wprawdzie na posiedzeniu obecna była 
p. Skarbnik, która udzieliła wyjaśnień, jednak dokumenty otrzymaliśmy dopiero przed 
posiedzeniem. Padła propozycja odbycia po raz drugi posiedzenia, jednak wniosek 
przegłosowano. Powtórnego posiedzenia Komisji nie wyznaczono. Radny zwrócił się                    
do Przewodniczącego Rady o zwrócenie uwagi na pracę biura rady. 
 

Radna Reps prosiła o informacje w sprawie rządowego programu dofinansowania zakupu 
podręczników i jednolitych strojów dla uczniów. Na sesji w Kątach Wrocławskich zgłaszano 
potrzebę uruchomienia na ten cel środków, jednak jest to niemoŜliwe w placówkach,                 
w których organem prowadzącym jest powiat. 
Do 6 lipca organy prowadzące są zobowiązane do przedstawienia stanu uczniów                        
w podległych placówkach. 
Radna poruszyła jeszcze kolejne sprawy. Na sesji w Kątach Wrocławskich zadano pytanie 
dotyczące problemu na drodze powiatowej (ul. Nowowiejska). Jest to droga ładnie 
wyremontowana, ale po deszczach jest zalewana. NaleŜy sprawdzić jaki jest powód takiej 
sytuacji. Czy studzienki są niedroŜne, czy powód jest inny. 
Na Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej musimy opiniować uchwały dotyczące 
restrukturyzacji słuŜby zdrowia. Problem w tym, Ŝe naleŜy zachować terminy. Miesięczny 
termin jest krótki. Radna zwróciła się do Starosty z prośbą, by opinię, którą wyda Komisja 
moŜna było we właściwym czasie podjąć w formie uchwały rady. 
 

Wicestarosta odniósł się do sprawy poruszonej przez radną Reps, dotyczącą dofinansowania 
podręczników, mundurków i wskazania stanu uczniów w podległych placówkach. Podręczniki 
corocznie dofinansowywano, w sprawie dofinansowania mundurków trudno Wicestaroście 
udzielić informacji, gdyŜ tą sprawą i sprawą przekazania stanu uczniów zajmuje się Dyrektor 
Przybyłek, która w dniu dzisiejszym jest nieobecna na sesji. 
W sprawie drogi w Kątach Wrocławskich Wicestarosta przekazał informację: kanalizacja była 
zrobiona, odbiornik deszczówki zrobiony był wcześniej, wynika z tego, Ŝe parametry                    
są niewłaściwe. 
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Opiniowanie uchwały w ciągu miesiąca jest trudne. W poprzedniej kadencji utrwaliła się 
procedura: przewodnicząca komisji zaraz po nadejściu dokumentów była powiadamiana, 
zwoływała komisję. Jeśli sprawa była istotna dla powiatu, waŜna, w krótkim czasie 
zwoływano sesję. Opinia wprawdzie nie ma mocy wiąŜącej, jednak naleŜy wydać opinię.  
 

Przewodniczący Rady dodał, Ŝe jeśli wpłynie wniosek o opinię, powiadomiona zostanie 
Przewodnicząca Komisji i dalsze uzgodnienia będą zgodnie z postanowieniem Komisji. 
 

Punkt 15  Wnioski i oświadczenia 
 

Radny Jamrozik w imieniu klubu PO złoŜył informację w sprawie drogi Bielany – Łany – 
Długołęka. Klub wystąpił do Zarządu Województwa Dolnośląskiego z apelem o moŜliwie 
szybkie podjęcie działań w celu rozpoczęcia budowy tej drogi, która spełniać będzie funkcję 
wschodniej obwodnicy Wrocławia. Zdaniem Klubu najwaŜniejszym zadaniem                            
jest zabezpieczenie środków finansowych na wykup gruntów wzdłuŜ korytarza drogowego 
oraz na projekt, kolejno na realizację. Droga ta jest istotna nie tylko dla Powiatu. Dla miasta 
równieŜ. 
Klub apeluje równieŜ do Zarządu Powiatu, by podejmowano działania zmierzające do jak 
najszybszego rozpoczęcia tej inwestycji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął VII sesję Rady 
Powiatu Wrocławskiego.   
    
  
 
 
 
 
  
 
 
 
 
Protokołowała  
Małgorzata Cybulska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 


